



## Textile & Leather & Shoes & Bag Products Recall Notifications - 2024 report 2

In order to protect the legitimate rights and interests of consumers, countries such as the European Union, the United States, Canada and Australia have established special early warning and notification mechanisms to notify substandard products. CTT summarizes the notification information related to textile & leather & shoes & bag products in the second quarter of 2024. During this period, the European Union announced 47 notified cases, the United States announced 8 notified cases, Canada announced 7 notified cases, and Australia announced 4 notified cases, for a total of 66 cases. Among the countries of origin involved, including China, Italy, Turkey, India, Bangladesh, Pakistan and so on, among which 21 cases were related to China, accounting for 31.8%; The types of risks involved in the recalled products include: rope straps cause injury & strangulation hazard, burn hazard, chemical hazard, small parts choking hazard, etc. More details are as follows:

### EU Market RAPEX:

Risk	Regulation / Standard	Notification count	Products
Rope straps cause injury & strangulation hazard	GPSD、EN 14682	33	Children's clothing set、Children's trousers、Children's swim shorts、Children's hoodie、Children's sweatshirt、Children's shorts、Children's dress、Children's sweatpants、Children's jacket、Children's hat、Children's puffer vest
Small parts choking hazard	GPSD	6	Children's sandals、Children's dress set、Children's shorts、Babies' bodysuit、Children's shoes
Face covering suffocation hazard	GPSD、EN 16781	3	Baby sleeping bag、Baby wrap blanket
Chemical hazard (DEHP、DBP、Cadmium、Chromium VI)	REACH	6	Children's boots: DEHP、DBP Children's sandals: DEHP Leather gloves: Chromium VI Flip flops: DEHP Purse: DEHP Apron: DEHP、Cadmium

### United States Market CPSC:

Risk	Regulation / Standard	Notification count	Products
Burn hazard	16 CFR 1615/1616、16 CFR 1630/1631	6	Children's nightgowns、Children's robes、Children's pajama sets、Children's two-piece pajama sets、Rugs、Children's two-piece pajamas and lounge dresses
Laceration hazard	CPSC	1	Quilts and quilted shams
Fall injury hazard	CPSC	1	Junior ski boots (The lock mechanism has malfunctioned.)

### Canadian Market PHAC:

Risk	Regulation / Standard	Notification count	Products
Burn hazard	SOR/2016-169、SOR/2016-176	6	Children's hooded bathrobe、Rugs、Children's sleepwear、Children's fleece sleep set、One-piece sleepsuits
Laceration hazard	CCPSA	1	Quilts and quilted shams

### Australian Market ACCC:

Risk	Regulation / Standard	Notification count	Products
Laceration hazard	ACCC	1	Needle-stick resistant gloves (The needle-stick resistant material may have been installed incorrectly.)
Entanglement injury hazard	ACCC	1	Newborn bunnysuit
Small parts choking hazard	Consumer Goods (Toys for Children up to and including 36 Months of Age) Safety Standard 2023	1	Fingerless gloves
Burn hazard	Consumer Goods (Children's Nightwear and Limited Daywear and Paper Patterns for Children's Nightwear) Safety Standard 2017	1	Children's bamboo pyjama set





## Textile & Leather & Shoes & Bag Products Recall Notifications - 2024 report 2

Some typical cases are as follows:



Product:	Children's robes
Country of origin:	China
Alert submitted by:	United States
Risk description:	The children's robes violate the flammability standards for children's sleepwear, posing a risk of burn injuries to children.
Measures ordered:	Consumers should immediately take the recalled robes away from children, stop using them, and contact the company for a full refund.



Product:	Quilts and quilted shams
Country of origin:	United States
Alert submitted by:	United States & Canada
Risk description:	Pieces of broken needles were found inside some quilts and quilted shams which poses a laceration hazard.
Measures ordered:	Consumers should immediately stop using the recalled product and contact the company for a refund or replacement.



Product:	Fingerless gloves
Country of origin:	Unknown
Alert submitted by:	Australia
Risk description:	The product does not comply with the mandatory standard for toys for children up to and including 36 months of age. Risk of choking, suffocation or death to young children if they put the eyes detach from the gloves into their mouth.
Measures ordered:	Consumers should stop using the product immediately and return the product to their place of purchase or contact the company to arrange a refund.



Product:	Newborn bunnysuit
Country of origin:	Unknown
Alert submitted by:	Australia
Risk description:	Loose threads inside the garment may entangle fingers, toes or limbs. Entanglement may cause a loss of circulation leading to severe injury.
Measures ordered:	Consumers should stop using the product immediately, and return the product to the company for a full refund.



Product:	Purse
Country of origin:	China
Alert submitted by:	Poland
Risk description:	The product has an excessive amount of bis (2-ethylhexyl) phthalate (DEHP) (measured value up to 0.3% by weight). This phthalate may harm the health by causing possible damage to the reproductive system.
Measures ordered:	Recall of the product from end users; Withdrawal of the product from the market.





## Textile & Leather & Shoes & Bag Products Recall Notifications - 2024 report 2



Product:	Children's shorts
Country of origin:	Italy
Alert submitted by:	Italy
Risk description:	The product has long functional cords to be tied in the waist area, which can become trapped during various activities of a child, leading to injuries. Moreover, the ends of the drawstrings can fray. A small child may put them in the mouth and choke on them.
Measures ordered:	Withdrawal of the product from the market.



Product:	Baby sleeping bag
Country of origin:	China
Alert submitted by:	Poland
Risk description:	The neck opening is too large in relation to the child height/age. This can increase the risk of the baby to slip inside the sleep bag which could cover mouth and nose and cause suffocation.
Measures ordered:	Recall of the product from end users; Withdrawal of the product from the market.



Product:	Children's hat
Country of origin:	China
Alert submitted by:	Romania
Risk description:	The product bears cords with free ends in the neck area. These drawstrings can become trapped during various activities of a child, leading to injuries or strangulation.
Measures ordered:	Stop of sales.



Product:	Children's sandals
Country of origin:	China
Alert submitted by:	Hungary
Risk description:	The small decorative elements (rhinestones) can easily be detached from the product. A small child may put them in the mouth and choke on them.
Measures ordered:	Ban on the marketing of the product and any accompanying measures.



Product:	Children's sandals
Country of origin:	China
Alert submitted by:	Italy
Risk description:	The plastic material of the upper of the flip flops contains an excessive amount of bis(2-ethylhexyl) phthalate (DEHP) (measured value up to 27% by weight). DEHP may harm the health by causing possible damage to the reproductive system.
Measures ordered:	Ban on the marketing of the product and any accompanying measures.

Different markets have different requirements for textiles & leather & shoes & bag products. Therefore, it is particularly important to understand the requirements of export markets for products, especially for children's products, and to design and produce in strict accordance with relevant regulations and standards. Avoid the risk of recalls or claims due to product quality issues.

Referenced web:

- <https://www.cpsc.gov/Recalls/?Page=1>
- <https://recalls-rappels.canada.ca/en>
- [http://ec.europa.eu/consumers/consumers\\_safety/safety\\_products/rapex/alerts/](http://ec.europa.eu/consumers/consumers_safety/safety_products/rapex/alerts/)
- <https://www.productsafety.gov.au/recalls>

Remark: All pictures above are selected from the referenced web.





## 纺织和皮革鞋包类产品召回通报预警-2024年第2期

为了保障消费者的合法权益，欧盟、美国、加拿大和澳大利亚等国家建立了专门的预警通报机制，对不合格产品进行通报。CTT汇总了2024年第二季度纺织和皮革鞋包类产品的通报信息。在该期间，欧盟公布通报案例 47 例，美国公布通报案例 8 例，加拿大公布通报案例 7 例，澳大利亚公布通报案例 4 例，共 66 例。所涉及的原产国，包括中国、意大利、土耳其、印度、孟加拉和巴基斯坦等，其中与中国相关的有 21 例，占 31.8%；所涉及的召回产品风险类型，包括：绳带引起受伤&绞勒危害、烧伤危害、有害化学物质超标危害、小部件窒息危害等。更多详情如下：

### 欧盟 RAPEX:

风险类型	违反法规/标准	通报数量	涉及产品大类
绳带引起受伤&绞勒危害	GPSD、EN 14682	33	儿童套装、儿童长裤、儿童泳裤、儿童连帽衫、儿童运动衫、儿童短裤、儿童连衣裙、儿童运动裤、儿童夹克、儿童帽、儿童羽绒马甲
小部件窒息危害	GPSD	6	儿童凉鞋、儿童连衣裙套装、儿童短裤、婴儿连体衣、儿童鞋
蒙面窒息危害	GPSD、EN 16781	3	婴儿睡袋、婴儿裹毯
有害化学物质超标危害 (DEHP、DBP、镉、六价铬)	REACH	6	童靴：DEHP、DBP 儿童拖鞋：DEHP 皮手套：六价铬 拖鞋：DEHP 钱包：DEHP 围裙：DEHP、镉

### 美国 CPSC:

风险类型	违反法规/标准	通报数量	涉及产品大类
烧伤危害	16 CFR 1615/1616、 16 CFR 1630/1631	6	儿童睡裙、儿童长袍、儿童睡衣套装、儿童两件套睡衣、地毯、儿童两件套睡衣和睡裙
刺/割伤危害	CPSC	1	被褥和靠枕
跌倒受伤危害	CPSC	1	青少年滑雪靴（锁定装置出现故障）

### 加拿大 PHAC:

风险类型	违反法规/标准	通报数量	涉及产品大类
烧伤危害	SOR/2016-169、 SOR/2016-176	6	儿童连帽浴袍、地毯、儿童睡衣、儿童羊毛睡眠套装、连体睡衣
刺/割伤危害	CCPSA	1	被褥和靠枕

### 澳大利亚 ACCC:

风险类型	违反法规/标准	通报数量	涉及产品大类
刺/割伤危害	ACCC	1	防针刺手套（防针刺材料可能安装不正确）
缠绕受伤危害	ACCC	1	新生儿兔子服
小部件窒息危害	Consumer Goods (Toys for Children up to and including 36 Months of Age) Safety Standard 2023	1	露指手套





## 纺织和皮革鞋包类产品召回通报预警-2024年第2期

烧伤危害	Consumer Goods (Children's Nightwear and Limited Daywear and Paper Patterns for Children's Nightwear) Safety Standard 2017	1	儿童竹纤维睡衣套装
------	----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	---	-----------

部分典型案例如下:



产品:	儿童长袍
原产国:	中国
通告国:	美国
风险描述:	该儿童长袍违反了儿童睡衣的易燃性标准, 存在儿童被烧伤的风险。
采取措施:	消费者应立即将被召回的长袍从儿童手中拿走, 停止使用, 并联系厂家要求全额退款。



产品:	被褥和靠枕
原产国:	美国
通告国:	美国、加拿大
风险描述:	在被褥和靠枕内发现有断针碎片, 这可能会造成刺/割伤。
采取措施:	消费者应立即停止使用召回产品, 并联系厂家要求退款或更换。



产品:	露指手套
原产国:	未知
通告国:	澳大利亚
风险描述:	该产品不符合36个月及以下儿童玩具的强制性标准。如果幼儿将从手套上脱落的眼镜放入口中, 幼儿有窒息死亡的危险。
采取措施:	消费者应立即停止使用该产品, 并将产品退回购买地或联系厂家安排退款。



产品:	新生儿兔子服
原产国:	未知
通告国:	澳大利亚
风险描述:	衣服里松散的线头可能会缠住手指、脚趾或四肢。纱线缠结可能会阻碍血液循环, 从而导致严重的伤害。
采取措施:	消费者应立即停止使用该产品, 并将产品退回厂家以获得全额退款。

产品:	钱包
原产国:	中国
通告国:	波兰







## 纺织和皮革鞋包类产品召回通报预警-2024年第2期



风险描述:	该产品含有过量的邻苯二甲酸二酯(2-乙基己基) (DEHP) (测量值为0.3% (按重量计))。这种邻苯二甲酸盐可能会对生殖系统造成损害, 从而危害健康。
采取措施:	从最终用户手中召回产品; 产品从市场上撤回。



产品:	儿童短裤
原产国:	意大利
通告国:	意大利
风险描述:	该产品在腰部有很长的功能绳, 在儿童的各种活动中可能会被卡住, 导致儿童受伤。此外, 绳子的末端可能会磨损脱落, 小孩子可能会把它们放进嘴里, 噎住窒息。
采取措施:	产品从市场上撤回。



产品:	婴儿睡袋
原产国:	中国
通告国:	波兰
风险描述:	与孩子的身高/年龄相比, 颈部开口过大, 这可能会增加婴儿滑进睡袋的风险, 从而盖住嘴和鼻子, 导致窒息。
采取措施:	从最终用户手中召回产品; 产品从市场上撤回。



产品:	儿童帽
原产国:	中国
通告国:	罗马尼亚
风险描述:	该产品在颈部区域带有自由末端的绳索。这些绳子可能会在孩子的各种活动中被卡住, 导致受伤或窒息。
采取措施:	停止销售



产品:	儿童凉鞋
原产国:	中国
通告国:	匈牙利
风险描述:	小水钻可以很容易地从产品上脱落。小孩子可能会把它们放进嘴里, 导致噎住窒息。
采取措施:	禁止销售该产品以及任何附带措施。

产品:	儿童拖鞋
原产国:	中国





## 纺织和皮革鞋包类产品召回通报预警-2024年第2期



通告国:	意大利
风险描述:	鞋面的塑料材料含有过量的邻苯二甲酸二(2-乙基己基)酯 (DEHP) (测量值高达 27% (按重量计))。DEHP可能会对生殖系统造成损害,从而损害健康。
采取措施:	禁止销售该产品以及任何附带措施。

各个市场对于纺织品及皮革鞋包类产品的要求不尽相同,因此,了解出口市场对产品的要求,尤其是儿童产品的要求,并严格按照相关法规和标准进行设计和生产则显得尤为重要,避免因产品质量问题而导致召回或产生索赔的风险。

参考网站:

- <https://www.cpsc.gov/Recalls/?Page=1>
- <https://recalls-rappels.canada.ca/en>
- [http://ec.europa.eu/consumers/consumers\\_safety/safety\\_products/rapex/alerts/](http://ec.europa.eu/consumers/consumers_safety/safety_products/rapex/alerts/)
- <https://www.productsafety.gov.au/recalls>

备注: 以上图片均来自以上参考网站。

